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P R O T O K Ó Ł  Nr XIX/12 
z obrad XIX sesji Rady Gminy w Lubaszu 

odbytej w dniu 28 grudnia 2012 roku  
Obradom przewodniczył Pan Wiesław Łyczykowski – Przewodniczący Rady Gminy Lubasz. 

Sesja rozpoczęła się o godzinie 1000 i odbywała w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu. 

W sesji wzięli udział radni, sołtysi  i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności.  

Porządek obrad  

1) Sprawy regulaminowe: 
a/otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad, 
b/przedstawienie porządku obrad, 
c/przyjęcie protokołu z obrad XVIII sesji Rady Gminy  
d/informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Lubasz podjętych w trakcie obrad XVIII sesji 
e/informacja o działaniach Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym 
f/podjęcie uchwały  w sprawie zmian w składzie Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 
Środowiska Rady Gminy Lubasz  
g/podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy  
Lubasz 

2) Przyjęcie budżetu gminy na rok 2013 i Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Lubasz na lata 2013-2025 

2.1. przedstawienie opinii Komisji Rady Gminy Lubasz i Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Poznaniu 
2.2.  przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie powyższych opinii oraz uzasadnienie 
wniosków nie przyjętych do projektu uchwały  budżetowej  
2.3. dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie  
2.4.  głosowanie nad projektem uchwały dotyczącej przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy 
        Lubasz na lata 2013-2025  
2.5. głosowanie nad projektem uchwały w sprawie budżetu na rok 2013 

3) Przedstawienie projektu  uchwał w sprawie: 
3.1.ustalenia wysokości diet dla sołtysów 
3.2.nadania nazw nowym ulicom w Lubaszu  
3.3.zmiany uchwał dotyczących zaciągnięcia kredytów i pożyczek  
3.4.zmian w budżecie na 2012 rok 
3.5.zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 2012 – 2025 

4. Przedstawienie planu pracy Rady Gminy na 2013 rok i podjęcie uchwał w sprawie 
- zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Lubasz na 2013 rok 
- zatwierdzenia planu pracy  Komisji Rady Gminy Lubasz na 2013 rok 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. 
7. Wolne wnioski i informacje. 
8. Zakończenie obrad. 

Sesję otworzył Przewodniczący RG, który po powitaniu i sprawdzeniu obecności radnych zgodnie  

z listą obecności (14 radnych) stwierdził, że rada jest władna do podejmowania prawomocnych  

uchwał. Następnie powiedział, że przed rozpoczęciem obrad wpłynął do niego wniosek Wójta 

Gminy, który prosił o przerwę po stwierdzeniu qorum, ponieważ chce się spotkać z klubami 

działającymi w Radzie Gminy. 
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PRZERWA 

Po przerwie Przewodniczący przystąpił do prowadzenia dalszego porządku obrad. Na Sekretarza 

zaproponował kolejnego radnego według listy obecności tj. Pana Marka Wichra, który wyraził 

zgodę.  

W przeprowadzonym głosowaniu sekretarza obrad wybrano jednogłośnie.  

Przewodniczący RG powiedział, że porządek obrad został radnym dostarczony i prosi o ewentualne  

do niego wnioski.  

Radny Ł.Wlekły – mam wniosek z tego powodu, że padł wniosek formalny, został przegłosowany 

na komisji i nie dostaliśmy dzisiaj uchwał w sprawie likwidacji Straży Gminnej- dlaczego nie, 

…pytam 

Przewodniczący RG – nie dotarły do mnie 

Radny Ł. Wlekły – wniosek formalny został przegłosowany 

Radny J. Cichorek – już na poprzedniej komisji – też nie dotarł. Dwie komisje były i dwa wnioski  

Przewodniczący RG – o jakim wniosku Pan mówi  

Radny Ł. Wlekły -  o wniosku, formalny wczoraj padł – o przygotowanie stosownych uchwał na 

dzisiejszą sesję o likwidacji Straży Gminnej... i został przegłosowany bezwzględną większością 

głosów  

Przewodniczący RG – no nie został przygotowany, do mnie nie dotarł, zresztą jest to inicjatywa 

uchwałodawcza jeżeli trzeba to wprowadzimy ten punkt obrad obrad, ale to trzeba przegłosować i 

wówczas w przerwie …Nie mam go tu w projekcie, prawda. Żeby go wprowadzić do porządku 

obrad tej sesji to trzeba zmienić  

Radny Ł. Wlekły – chciałbym stanowisko w sprawie uchwał o likwidacji Straży Gminnej w imieniu 

Klubu PSL,  zajmuję stanowisko 

Przewodniczący RG – jeszcze momencik, ja proszę o zachowanie umiaru i spokoju i nie wyrażanie 

emocji. Jesteśmy przy sprawach regulaminowych i przedstawiam Państwu porządek obrad. Pytam 

się czy do porządku obrad są jakiejś uwagi – Pan stwierdza że nie ma uchwał, ale czy to mam 

rozumieć jako wniosek formalny o wprowadzenie do porządku obrad dyskusje nad uchwałami, 

które Pan przy tej dyskusji zapyta dlaczego ich nie ma i kto ma te uchwały przedłożyć. Jak 

rozumiem jest to inicjatywa uchwałodawcza  radnych – tak 

Radny Ł. Wlekły – tak 

Przewodniczący RG – to rozumiem – proszę wprowadzić do porządku obrad   

Radny Ł. Wlekły – nie – w związku z tym, że nie ma tych to proszę wprowadzić  do porządku 

obrad  i (…) do momentu wprowadzenia odpowiednich, odpowiednich uchwał w sprawie likwidacji 

Straży Gminnej  jest przerwa   
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Przewodniczący RG – Panie radny Pan wprowadzi ten punkt do porządku obrad i będziemy nas ten 

temat dyskutować  

Radny Ł. Wlekły – uchwała miała być przygotowana 

Przewodniczący RG – ale inicjatywa uchwałodawcza jest od radnych tak 

Radny H. Geremek – nie, no wniosek padł formalny  

Przewodniczący RG – proszę Panie wice Przewodniczący  

Radny H. Geremek -   Proszę Państwa, jest pewne zamieszanie jak widzimy – tutaj kolega              

w pewnym momencie powiedział, że nie została przygotowana uchwała dotyczącej nie jednego 

wniosku, a już dwa. Pierwszy wniosek padł o likwidację  - że ma być przygotowane(....) Wczoraj, 

na wczorajszej komisji Pan – tzn. klub   wystąpił z wnioskiem o przygotowanie formalne,                

z wnioskiem formalnie o przygotowanie na dzisiejsza sesję. W związku z tym, że nie został  

przygotowany on się domaga, dlaczego nie została przygotowana uchwała  - kto ma przygotować 

uchwałę – uchwałę przygotowuje Wójt, a nie radny 

Przewodniczący RG – nie przypominam sobie 

Radny H. Geremek – Pana nie było 

Przewodniczący RG – nie ja o poprzedniej komisji, bo tutaj radny Cichorek twierdzi, że już  na 

poprzedniej komisji był wniosek o przygotowanie uchwały 

Radny J. Cichorek – wniosek o likwidację Straży Gminnej, a wczoraj wniosek o przygotowanie 

uchwały  

Przewodniczący RG – ale to są dwie różne rzeczy. Jeżeli Panowie macie wątpliwości prawne to ja 

poproszę o opinie Panią mecenas (jest na sali) i wyjaśni czy wystarczy wprowadzić do porządku 

obrad punkt dotyczący likwidacji Straży Gminnej, wówczas na podstawie protokołu przygotowana 

zostanie ewentualnie uchwała i tyle, ewentualnie będzie głosowanie i wszystko na ten temat. Pani 

mecenas proszę o wyjaśnienie radnym  

Radca I.Izydorczak – Proszę Państwa zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym i Statutem Gminy  

Przewodniczący przygotowuje porządek obrad. Każda zmiana porządku obrad może być 

wprowadzona, tym nie mniej musi być to przegłosowane bezwzględną większością głosów 

ustawowego składu rady, czyli to musi być w naszym przypadku 8 głosów za żeby taki porządek 

obrad mógł zostać zmieniony.  

Przewodniczący RG – został przygotowany porządek obrad i czekam na formalny wniosek 

dotyczący porządku obrad, …......proszę Pan Ł. Wlekły 

Radny Ł. Wlekły – ten wniosek o przygotowanie stosownych uchwał był przegłosowany na komisji 

rady bezwzględna większością głosów – 8 radnych było za  przyjęciem uchwał na dzisiejszej sesji.  

W związku z tym w imieniu Klubu PSL zajmuję stanowisko – Zgodnie z ustawa o samorządzie 
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gminnym art. 18 ust 1 i 2 to do Rady Gminy należą kompetencje związane z likwidacją Straży 

Gminnej. Na komisjach padł wniosek o likwidację Straży Gminnej  i zarazem padł formalny 

wniosek o przygotowanie stosownych uchwał na dzisiejsza sesję. Wniosek przeszedł bezwzględna 

większością głosów. Zarazem w myśl tej samej ustawy art.  30 ust 2 do zadań Wójta należy             

w szczególności przygotowanie uchwał rady gminy. W związku z nie przygotowaniem stosownych 

uchwał przez Wójta Gminy Lubasz przerywamy obrady sesji. 

Przewodniczący RG  - jeszcze raz,  my jesteśmy przy porządku obrad, jeżeli Pan radny chce 

zmienić  porządek obrad lub wprowadzić ten temat w porządek obrad to proszę złożyć taki 

wniosek........ 

Pan Wójt się zgłaszał, proszę  

Wójt Gminy – Proszę Państwa, temat jest zgoła bardzo prosty komisje opiniują. Komisje głosowały   

i opiniowały budżet w którym znajduje się również budżet Straży. W związku z tym, że  nie 

przyjąłem tej opinii, a takie jest moje uprawnienie, gdyż wywróciłoby to całe przygotowania             

i przeliczenia możliwości funkcjonowania gminy w następnym roku  również wniosek ten upadł, 

dlatego przedstawiam dziś Państwu moja koncepcję budżetu w której jest to zagadnienie. Zatem 

jeżeli zamierzacie w tej kwestii podjąć działania to jest tu na to miejsce - rozumiemy. Nie mogło 

być podjęte bo było w planie budżetu, który ja przygotowałem. Zatem ja (…) się z Wasza opinią      

i przedstawiam Wam dzisiaj, nowy projekt mój …. tak, z autopoprawkami do realizacji. Jeżeli 

uważacie że Wasze działania mają sens to dziś możecie w myśl przepisów na które się powołujecie 

rozpocząć procedurę...uprzejmie bardzo  

Przewodniczący RG – czekam na stosowny wniosek do porządku obrad. Jeżeli nie ma takiego 

wniosku do porządku obrad  to ja ten porządek obrad poddaję pod głosowanie. Jeżeli nie ma 

oczywiście stosownego wniosku o uzupełnienie porządku obrad.....Nie ma wniosku...... 

Nie ma  qorum 

Proszę Panie Sekretarzu policzyć  ilu radnych pozostało na sali 

Sekretarz – 7 

Radni którzy opuścili salę obrad: Zdzisław Bałęczny, Tomasz Biernat, Józef Cichorek, Henryk 

Geremek, Łukasz Wlekły, Marek Zieliński, Adam Zielsdorf 

Przewodniczący RG- 7 tak, wobec tego zarządzam przerwę  w celach organizacyjnych  

PRZERWA 

 

Przewodniczący RG – Proszę Państwa jak Państwo byli światkami i widzieli grupa radnych  

z Klubu PSL i kilku innych radnych opuściło salę obrad powodując że na sali obrad pozostało 7 

radnych W związku z tym zgodnie ze Statutem Gminy § 33 ust 2 przewodniczący obrad nie 
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przerywa obrad z powodu ubycia radnych, ja tu zacytuję może ten punkt żeby Państwo byli 

świadomi „Przewodniczący Rady nie przerywa obrad, gdy liczba radnych obecnych w miejscu 

odbywania posiedzenia Rady spadnie poniżej połowy składu; jednakże Rada nie może wówczas 

podejmować uchwał” Ponieważ w tej sytuacji i tak nie moglibyśmy podejmować uchwał w części 

dotyczącej właśnie podejmowania uchwał, a więc tej części dotyczącej pkt 2 i 3 w związku z tym 

będziemy kontynuowali obrady w części dotyczącej spraw regulaminowych czyli tak jak pkt 1 

spraw regulaminowych przewiduje; 

− przedstawienie porządku obrad, 

− przyjęcie protokołu z obrad XVIII sesji Rady Gminy  

− informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Lubasz podjętych w trakcie obrad XVIII sesji 

− informacja o działaniach Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska Rady Gminy Lubasz  i podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie Komisji 

Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy  Lubasz tych dwóch niestety nie będziemy mogli głosować 

w związku z tym, że nie ma qorum. Jak sadzę za chwile qorum nam się zrobi więc ja jeszcze raz dla 

radnych, którzy przybyli te kwestie, o których Państwu mówiłem. Także proszę o cierpliwość (…) 

W związku z tym, że przybyło 5 radnych, ...6 radnych, więc ja podejmuję kontynuowanie sesji. 

Propozycja jest taka, ponieważ przerwaliśmy obrady w punkcie porządku obrad więc jeżeli 

Państwo pozwolicie ja zaproponuję ze swojej strony zmianę porządku obrad taką, która by 

ewentualnie Państwa satysfakcjonowała, tak abyśmy mogli podjąć przede wszystkim uchwały 

dotyczące budżetu na rok 2012, czyli otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad ta 

część jest już poza nami. Przedstawienie porządku obrad – przedstawiam teraz ten porządek obrad, 

który (…) czyli  

− przyjęcie protokołu z obrad XVIII sesji Rady Gminy – ja może najpierw omówię ten 

porządek (...) 

− informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Lubasz podjętych w trakcie obrad XVIII sesji – 

ta informacja do Państwa dotarła 

− informacja o działaniach Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym 

− podjęcie uchwały  w sprawie zmian w składzie Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska Rady Gminy Lubasz  

− podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady 

Gminy  Lubasz 

następnie wyrzucamy cały pkt 2, czyli proszę dokładnie słuchać wyrzucamy przyjęcie budżetu 
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gminy na rok 2013 i Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubasz na lata 2013-2025                 

i zaczynamy dalej od pkt 3 czyli przedstawienie projektu uchwał w sprawie i tutaj mamy w sprawie: 

- zmiany uchwał dotyczących zaciągnięcia kredytów i pożyczek 

- zmian w budżecie na 2012 rok 

- zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 2012 – 2025  

Następnie przejdziemy do pkt 4 -  przedstawienie planu pracy Rady Gminy na 2013 rok i podjęcie 

uchwał w tej sprawie, interpelacje,odpowiedzi na interpelacje, wolne  wnioski i informacje, 

zakończenie obrad i na tym byśmy dzisiejszą sesję zakończyli. Natomiast jeżeli chodzi o budżet, jak 

wiemy   jego przyjecie jest obligatoryjne do 31 stycznia. W związku z tym na kolejnej sesji do tego 

tematu wrócimy. Taki jest porządek obrad czy ktoś chciałby zabrać głos, proszę radny  

Radny Ł. Wlekły – ja mam taka propozycję, w związku z tym, że nie było przyjęcie budżetu na (...) 

żeby nie było tak że to specjalnie, braliśmy diety, czy cokolwiek to proponuję żeby było ujęte        

w dalszym ciągu na termin drugi, styczniowy termin, jak najbliższy kiedy będą przygotowane 

stosowne uchwały, w terminie najdogodniejszym 

Przewodniczący RG – ale który 

Radny Ł. Wlekły – no ten punkt przyjęcie budżetu gminy na rok 2013 i Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Lubasz, jako drugą część sesji, żeby nie pobierać diety za sesję. A dzisiaj tylko 

przyjęcie uchwał w sprawie budżetu na 2012 rok 

Radny J. Cichorek – tylko te trzy uchwały, które tam są podane nic więcej 

Radny H. Geremek – tylko to co P. Grażyna nam przekazała tylko te punkty żadnych innych 

Przewodniczący RG- czyli, żeby sesja trwała sprawy regulaminowe musimy zrobić  

Radny H. Geremek – sprawy regulaminowe proszę bardzo 

Przewodniczący RG - i  trzecie przedstawienie uchwał w sprawie  

Radny H. Geremek – to na następnej sesji 

Sekretarz UG – na tej sesji  

Przewodniczący RG- na tej 

Radny Ł. Wlekły – ale trzy czy cztery punkty  

Radny H. Geremek – Pani Grażyna powtórzy to co nam powiedziała 

Sekretarz UG – Tak Szanowni Państwo trzy punkty wymagane są do rozpatrzenia na dzisiejszej 

sesji: 

- zmiany uchwał dotyczących zaciągnięcia kredytów i pożyczek 

- zmian w budżecie na 2012 rok 

- zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 2012 do tak jak Państwo macie tam  

Pozostałe punkty, jeżeli przegłosujecie mogą być na drugiej części tej samej sesji. 
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Przewodniczący RG- czy wniosek radnego jest taki żeby nie kończyć dzisiejszej sesji i nie robić 

następnej tylko przerwać sesję po tych trzech punktach i sprawach regulaminowych – prawda. 

Tylko wtenczas pytanie takie jaki Państwo widzicie termin – drugiej części, zdaje się Pani mecenas 

że tam jest chyba siedem dni, tak, w ciągu siedmiu  dni drugą część  

Sekretarz UG – projekty uchwał muszą być dostarczone w przeciągu siedmiu dni przed sesją, czy 

tam przed przerwą, czyli  

Radny Ł. Wlekły – w styczniu, w połowie stycznia około  

Przewodniczący RG – czyli drugą część robimy w połowie stycznia i ustalamy datę drugiej części i 

porządek obrad, poza sprawami regulaminowymi bo te załatwiamy już dzisiaj. I rozumiem, że: 

− interpelacje  

− odpowiedzi na interpelacje  

− wolne wnioski  

−  i  zakończenie obrad zostawiamy na następną część sesji. 

Dzisiaj kończymy sprawy regulaminowe i te trzy punkty z punktu trzeciego które przedstawiłem. 

Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem takiego porządku obrad proszę o podniesienie ręki w górę 

Głosowanie 

Za - 12  Przeciw – 0  Wstrzymujących się - 1 

Przechodzimy dalej do spraw regulaminowych przyjecie protokołu obrad z XVIII sesji Rady 

Gminy. Na ostatniej sesji Rady Gminy Sekretarzem był Pan Jarosław Torzyński, proszę Panie radny 

o przedstawienie protokołu.   

Radny J. Torzyński Zapoznałem się z treścią protokołu z XVIII sesji. Protokół jest rzetelny              

i przedstawia przebieg sesji. Proszę radnych o przyjęcie bez odczytania. 

Przewodniczący RG - Dziękuje bardzo, czy radni zgadzają się z propozycją radnego                        

J. Torzyńskiego, aby przegłosować protokół bez jego odczytania. Kto z Państwa jest za proszę         

o podniesienie ręki w górę- Panie Sekretarzu proszę o policzenie dokładne 

Głosowanie 

Za - 13  Przeciw – 0  Wstrzymujących się - 0 

 Przewodniczący RG – Dziękuję bardzo. Stwierdzam, że protokół  z ostatniej sesji  został przyjęty 

jednogłośnie. …..informacja z  realizacji uchwał Rady Gminy Lubasz podjętych w trakcie ostatniej 

sesji – czy Państwo radni maja zapytania do tego dokumentu. Kto z Państwa radnych jest za 

przyjęciem informacji  proszę o podniesienie ręki do góry.  

Głosowanie 

Za - 12  Przeciw – 0  Wstrzymujących się - 1 

 Przewodniczący RG – jeden głos wstrzymujący się - informacja o działaniach Wójta w okresie 
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międzysesyjnym, proszę P. Wójcie  

Wójt Gminy – końcówka roku proszę Państwa - prawda, od ostatniej sesji Rady Gminy minął nieco 

ponad miesiąc, z racji zbliżającego się końca roku chciałbym ta informacje nieco poszerzyć, bo jak 

corocznie w końcówce roku nawarstwia się wiele zagadnień zamykających wiele zadań. I taki 

właśnie w tej chwili czas przeżywamy. Chciałbym tylko wspomnieć o kilku zadaniach, nie będę 

mówił o wszystkich, które są znane, a więc : 

− Końcowa realizacja zadań ujętych w tegorocznym budżecie gminy, 

− Przygotowanie projektu budżetu gminy na rok 2013 

− Podpisanie umów na wykonanie projektów, których realizacja przypada na 2013 rok 

− tematyka, która sie zajmowałem również to Jubileusz „złotych godów”naszych 

mieszkańców, którzy szczęśliwie dożyli tego czasu  

− zajmowaliśmy sie świąteczną zbiórką żywności 

− chcę tez poinformować, że powstała w międzyczasie  dziecięca rada gminy 

− wyróżnienie dla lubaskiego kąpieliska to tez efekt pracy całego sztabu ludzi  

− otwarcie szopki bożonarodzeniowej 

− wigilia dla samotnych 

− udział w wielu świątecznych uroczystościach i inne 

Końcówka roku jest okresem wzmożonej pracy nad wykonaniem zaplanowanych robót. Nie inaczej 

było w bieżącym roku. Końcówka obfitowała w wiele wydarzeń, które nas gnębiły mogę nawet w 

taki sposób powiedzieć, gdyż na skutek różnicy zdań czy też niedopatrzeń różnego rodzaju 

przeciągały się sposoby rozliczeń zadań ujętych. Na początku grudnia podpisana została umowa na 

wykonanie wodociągu i kanalizacji sanitarnej w ul. Działkowej w Lubaszu. Tutaj trzeba 

powiedzieć, że to ta część Lubasza, która nie została ujęta w pierwszym projekcie kanalizacji 

Osiedla Górczyna. I tutaj z tego, ze udało się znaleźć dodatkowe środki w tym roku, 

zdecydowaliśmy się na tzw szybką inwestycję, żeby te środki się obróciły, a tym samym żeby 

zamknąć ten teren..., kanalizacją. Dzięki temu możemy powiedzieć, że zadanie zostało 

zrealizowane, chociaż kłopotów było dużo bo czasu było niewiele. Procedura zamówień Zabrała 

tyle czasu, że na wykonanie zadania zostało niewiele- dwa trzy tygodnie. Wykonawcą zadania 

zostało Przedsiębiorstwo „PEK-MEL” Witold Czapla, Krzysztof Cichorek spółka jawna z Obornik, 

którzy okazali się wyjątkowo sprawnymi ludźmi, dobrymi fachowcami i w tym trudnym terenie    

rewelacyjnym efektem trzech tygodni zamykają zadanie. Pozostało im jeszcze wyrównanie terenu. 

Wartość przedsięwzięcia wynosi łącznie 287.902,64 zł. Przypomnę, że budowa kanalizacji w tej 

ulicy  jest dofinansowana ze środków unijnych w wysokości 75% wartości netto zadania. Jest to 
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kwota o wiele niższa aniżeli planowaliśmy przed przeprowadzeniem postępowania przetargowego, 

stąd wymagana jest korekta budżetu i myślę, że o tej korekcie Panowie i Panie za chwilę mówić 

będą.  Skutkuje to przede wszystkim zmniejszeniem wysokości zaciągniętego kredytu. 

Odpowiednie zmiany w budżecie przygotowane zostały na dzisiejszą sesję . Zadania dobiega końca 

– pisze tu o decyzji kolegi . Planowany odbiór fizycznie odbędzie się na początku przyszłego roku. 

Dobiegła końca realizacja zadania pn. „Uregulowanie gospodarki zaopatrzenia wsi w wodę w 

Gminie Lubasz w miejscowościach Nowina, Stajkowo, Miłkówko, Miłkowo, Klempicz, tzw 

Sokołowo – II Etap”  dotyczący budowy wodociągu do wsi Klempicz oraz modernizacji hydroforni 

w Sokołowie. Zadanie zostało w całości zrealizowane. Obecnie trwa sporządzanie wniosku o 

płatność , gdyż inwestycja również jest dofinansowana ze środków Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich. Powiedzieć trzeba, sam uczestniczyłem w odbiorze i mogę powiedzie z pełną 

odpowiedzialnością, że jest to jedna z nielicznych tak dobrze przygotowanych i zrobionych 

inwestycji od a do zet można powiedzieć. Nie było się tam czego czepiać. Krótko mówiąc  myślę że  

ta hydrofornia będzie dobrze służyła w rozwoju sieci wodociągowej w tym kierunku Sokołowa, 

Prusinowa 

Zakończyła się również konserwacja figury św. Jana Nepomucena w Sławnie, który wywoływał w 

okresie wyborczym tyle kontrowersji. Prace konserwatorskie miały na celu naprawę i uzupełnienie 

ubytków rzeźby, zahamowanie procesów destrukcji oraz przywrócenie walorów estetycznych. 

Wykonawcą prac była Pracownia Usługowa Anticus II Danuta Horodyska- Jaskulak z Poznania. 

Większość prac wykonała ona ze swoim mężem . Zanim przystąpiono do wykonania remontu 

rzeźby gmina musiała uregulować stan prawny i wydzielić działkę pod figurę, która do tej pory 

stanowiła część pasa drogowego drogi powiatowej. Całe kłótnie polegały na tym, ze ja nie chciałem 

wydawać środków publicznych na teren nie będący w zarządzie gminy. Zatem uregulowaliśmy 

sprawy własności, założona została księga wieczysta. Jest to własność gminy i w tym momencie 

mogliśmy doprowadzić, zgodnie z oczekiwaniami mieszkańców do pełnej restauracji i 

posadowienia tej figury, która dla mieszkańców Sławna, jak wszyscy wiedza ma szczególne 

znaczenie i jest tam szczególnie obchodzona. Chce powiedzieć, że uzgodnienia w tej kwestii, 

otwarcia czy poświecenia, czy   spotkania planowałem z ks proboszczem na miesiąc maj. Sadzimy, 

że do tej pory  Sławno będzie gotowe przejąć świetlicę, która przygotowuje już w tej chwili  Prezes 

Spółdzielni z czego bardzo się cieszę  i będzie to taki moment, że można będzie zrobić jakiś piknik 

przy tej świetlicy.  

Prace konserwatorskie były prowadzone od lipca 2012 na terenie Spółdzielni Produkcji Rolnej w 

Sławnie, która udostępniła bezpieczne, monitorowane miejsce. Zapewniła także energię 

elektryczną, wodę oraz pomogła przetransportować odrestaurowany obiekt na miejsce ustawienia. 



10 

Gmina Lubasz zajęła się organizacją ustawienia rzeźby na przygotowanym cokole. Organizacją 

ruchu na drodze w uzgodnieniu z Policją zajęła się Straż Gminna w Lubaszu, a figurę uniósł i 

posadowił Zenon Juszczęć za pomocą dźwigu. Wszystkim tym osobom dziękuję za dodatkowy 

wkład  i to że stało się ciałem to czego oczekiwali mieszkańcy.  

W ramach akcji „leczymy lubaskie jezioro” zakończyła się realizacja projektu unijnego 

„Rekultywacja jeziora w Lubaszu”.Lubaskie jezioro jest miejscem wypoczynku nie tylko dla 

naszych mieszkańców ale i coraz liczniej przybywających turystów. Jednak, aby cieszyło nas swym 

pięknem nie tylko teraz a także i w przyszłości trzeba o nie ciągle myśleć i dbać juz dziś. Dlatego 

też aby poprawić czystość wody w jeziorze Gmina Lubasz złożyła w Lokalnej Grupie Rybackiej 

„Warta-Noteć” we Wronkach wniosek o dofinansowanie operacji. Dzięki wsparciu finansowemu ze 

środków Unii Europejskiej z Programu Operacyjnego RYBY 2007-2013 Gmina Lubasz w pełni 

opłaciła ten projekt.  

Rekultywacja jeziora polegała na zamontowaniu w jego najgłębszym punkcie aeratora z napędem 

wietrznym, który natlenia wody jeziora. Jego pompy z dna jeziora wypompowują beztlenową wodę 

z siarkowodorem i fosforem (które na skutek różnicy temperatur dna i powietrza zaraz paruje) 

wtłaczając w to miejsce natlenioną wodę z lustra wody. Takie działanie stwarza warunki do rozwoju 

roślin wodnych i gdy jeszcze dojdą do dna promienie słońca po strąceniu sinic, które zawładnęły 

jeziorem, życie w jeziorze odrodzi się, a ryby będą miały zdrowe warunki rozwoju przez co ich 

konsumenci będą mogli czuć się tez zdrowo. W zakres całego projektu wchodził także proces tzw. 

biomanipulacji. Polegał on na wpuszczeniu do jeziora ryb drapieżnych, takich jak szczupak, 

sandacz, które sprzyjają odbudowie równowagi między roślinami i rybami. 

W dniu 15 listopada mieszkańcy Lubasza mogli być świadkiem biomanipulacji. Zarybienie 

lubaskiego jeziora przerodziło się w festyn z udziałem przedszkolaków, dzieci i nauczycieli ze 

szkoły podstawowej i gimnazjum. Był to ostatni element projektu unijnego. 

Pozytywnie zakończyły się prowadzone od kwietnia tego roku negocjacje z Wojewódzkim 

Funduszem Ochrony Środowiska w Poznaniu w sprawie spisania aneksu do umowy na realizacje 

projektu „Ochrona wód zlewni rzeki Noteć’ obejmującego zadanie B – kanalizacje osiedla 

Gorajskiego. Aneks został podpisany a kwota w wysokości tylko nieznacznie różniącej się od 

zaplanowanej wpłynęła na konto gminy. Dzięki temu można zrezygnować z zaciągnięcia pożyczki, 

która planowaliśmy w czarnym scenariuszu. Ten fakt również obejmują zmiany w tegorocznym 

budżecie Gminy. Zatem jeszcze jedno z tych zadań nam się udało. 

Zgodnie z procedurą uchwalania budżetu gminy, po przyjęciu przez radnych założeń do projektu 

budżetu gminy, opracowany został i przyjęty projekt uchwały budżetowej na przyszły rok. 

Podstawą jego opracowania były przyjęte przez Rade Gminy rozstrzygnięcia dotyczące wysokości 
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podatków i opłat lokalnych. Rok 2013 ze względu na przypadające spłaty wcześniejszych 

zobowiązań oraz pogarszającą się trudną sytuację finansów publicznych i kryzys w gospodarce 

światowej jest rokiem, w którym sytuacja naszego budżetu jest skomplikowana. Można by 

powiedzieć kiedy ona skomplikowana nie była i jest mamy tego pełna świadomość.  Staramy się , 

by spełnić oczekiwania mieszkańców w jak największym stopniu, choć nie jest to łatwe, tym 

bardziej że roszczenia w znacznym stopniu przekraczają możliwości budżetu. Efekty prac 

ziemnych, które wykonano na tych osiedlach Górczynie Osiedlu Gorajskim mamy dzisiaj, gdyż 

grunty w sposób niedostateczny się utwardziły stąd wieczne narzekania mieszkańców wręcz 

protesty.  Opracowany projekt budżetu gminy na 2013 rok zyskał pozytywną opinię regionalnej 

Izby Obrachunkowej. Niestety Komisje Rady zaopiniowały go negatywnie. Projekt uchwały 

budżetowej wraz z autopoprawkami będzie przedmiotem dalszych obrad Wysokiej Rady. 

Dobiega końca realizacja projektu pn. “Ochrona wód zlewni rzeki Noteć – aglomeracja Lubasz”. 

Ostatni jego etap stanowi budowa kanalizacji we wsi Goraj. Przetarg na realizację zadania pn. 

„Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przykanalikami we wsi Goraj na bazie istniejącego 

uzbrojenia w Lubaszu” wygrał Zakład Robót Instalacyjno – Inżynieryjnych Hieronim Gładysz, ul. 

Sosnowa 4, 77-400 Złotów. Wartość zamówienia wynosi 3.125.983,61 zł netto . Zakończenie 

realizacji zadania planowane jest do 31.05.2013 r. 

W dniu 23.11.2012 r. została podpisana umowa na wykonanie powyższego zadania.  

Podpisana została także umowa na realizację I etapu termomodernizacji obiektów użyteczności 

publicznej obejmującej budynek Szkoły Podstawowej w Lubaszu oraz Urzędu Gminy. Państwo 

radni pamiętają, że zadanie to wielokrotnie  wychodziło z budżetu i wracało. Problem był jeden – 

brak środków finansowych – problem pojawiał nam się nagle, poprzez zmniejszenie subwencji 

oświatowej 500 tys i 200tys zmniejszenie środków z tzw. pitów i citów powodowały że te 

zachwiania były, ale trzeba przyznać, że poszukiwanie i starania środków jakie udało się 

pozytywnie rozstrzygnąć na nasza korzyść  spowodowały, że te zadania wróciły i są dzisiaj w 

realizacji. Sadzę, że placówki oświatowe nabiorą odpowiedniego blasku, po przecież przez wiele 

lat, żeby nie powiedzieć dziesiątki lat  mało tam środków inwestowano. A więc to zadanie obejmuje  

szkołę w Lubaszu, Urząd Gminy, w drugim zadania będzie szkoła w Jędrzejewie i Miłkowie.  Ze 

względu na późna porę roku i trwający rok szkolny przewiduje się że prace rozpoczną się w ferie 

zimowe i to wymianą wszystkich okien w budynku szkoły oraz w piwnicach Urzędu Gminy. 

Przewiduje się zakończenie tego etapu do 31 sierpnia 2013 roku. 

Na początku grudnia br w Urzędzie Marszałkowskim podpisana została umowa na realizacje dwóch 

małych projektów obejmujących modernizacje boiska w Kruczu oraz urządzenie placu zabaw w 



12 

Kruteczku. Realizacja tych zadań przewidziana jest na 2013 rok, a zatem zadania zostały objęte 

autopoprawkami do projektu budżetu. Tu mamy już zabezpieczenie  

Pragnę także podkreślić, że gmina złożyła dwa kolejne wnioski w ramach małych projektów. Była 

to odpowiedź na konkurs ogłoszony przez czarnkowsko-trzcianecką Lokalną Grupę działania. 

Projekty te obejmują utworzenie ciągu spacerowo- pieszego w Lubaszu oraz wykonanie elewacji 

świetlicy wiejskiej w Jędrzejewie. Wnioski zostały pozytywnie zweryfikowane przez Lokalną 

Grupę, obecnie taka weryfikacja trwa w Urzędzie Marszałkowskim. 

Trwają rozmowy z Przedsiębiorstwem pana Dolaty, który wykupił grunty w Klempiczu i zamierza 

tam uruchomić żwirownię. Moje zabiegi zmierzają w kierunku pozyskania dla gminy żwiru na 

utrzymanie dróg gminnych. To, to co kolegom radnym na komisji mówiłem dochody z posiadania 

tych gruntów są śmieszne, a właściwie żadne, bo to są grunty VI klasy, zalesieniowe. Nie mam 

możliwości prawnych, żeby decyzję opóźnić. Próbowałem w to działanie wprowadzić naszą spółkę, 

ale niestety zgody Rady nie mam, a bardzo żałuję.  

 Tradycyjnie raz do roku w Urzędzie Stanu Cywilnego gromadzą się pary, które obchodzą jubileusz 

50- cio lecia pożycia związku małżeńskiego. Nie inaczej było w tym roku. Zgromadziło się 7 par, 

którym oprócz życzeń wręczyliśmy medale nadane przez Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej za 

długoletnie pożycie małżeńskie. To bardzo doniosła uroczystość, która uświadamia nam tak 

naprawdę jakie wartości w życiu są najważniejsze. To naprawdę duże wydarzenie, łzy w oczach 

tych ludzi, którzy żyli obok siebie przez 50 lat, jedna para obok drugiej, trzeciej i dopiero tutaj 

przypominali sobie lata młodości. Uważam ze ta tradycja winna być kontynuowana i w takiej 

właśnie formie. Muszę podziękować tutaj Boruwczankom, bo po raz pierwszy – w zeszłym roku to 

była taka próba, w tym roku cały zespół wystąpił dla tych jubilatów bezinteresownie i z własnej 

woli za co tez chciałbym podziękować.  

W dniach  8-9 grudnia 2012r. Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej zorganizował Świąteczną 

Zbiórkę Żywności. Łącznie zebrano około 360 kg żywności. Żywność ta trafiła przy udziale 

pracowników socjalnych do rodzin najbardziej potrzebujących. W okresie przedświątecznym każdy 

gest skierowany w stosunku do osób biednych, by zapewnić im radosne święta, jest bardzo ważny. 

Muszę powiedzieć, że tegoroczna zbiórka była bardzo owocna i z tego miejsca wszystkim 

darczyńcom chciałbym bardzo podziękować.  

26 listopada  odbyło się pierwsze posiedzenie Dziecięcej Rady Gminy w Lubaszu – to wydarzenie 

prawie historyczne.  Projekt powstał w szkole Podstawowej Lubasz i skupia uczniów ze wszystkich 

szkół podstawowych z terenu Gminy Lubasz. W  uroczystym, inauguracyjnym posiedzeniu rady 

wziął udział wiceprzewodniczącego Rady Gminy w Lubaszu Ryszard Borowiak. Chciałbym 
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podziękować Panu Dyrektorowi za taka inicjatywę i pomysł, a Panu Wice Przewodniczącemu za to 

że nas reprezentował.  

Dziecięca Rada Gminy będzie obradować cyklicznie. Podczas pierwszego spotkania odbyło się 

uroczyste ślubowanie i zapoznanie z procedurami, regulaminami i głównymi kierunkami działań, a 

także powołanie przewodniczącego Rady Gminy Dzieci, którym został uczeń PSP Lubasz, Olek 

Mróz: 

Kolejne posiedzenie rady zaplanowano na styczeń. Młodym samorządowcom z Lubasza życzymy 

wiele sukcesów i wspaniałych pomysłów. 

Od zawsze Lubasz kojarzył się jako ciekawe miejsce na wypoczynek. Jezioro Duże wśród 

wczasowiczów, mieszkańców cieszy się sporym zainteresowaniem zwłaszcza w okresie letnim. 

Samorząd Województwa Wielkopolskiego oraz Wodne Ochotnicze Pogotowie Ratunkowe przyznał 

Gminnemu Ośrodkowi Kultury wyróżnienie za organizację bezpiecznego kąpieliska w sezonie 

2012. 

Kapituła konkursowa sprawdzała kąpieliska w zakresie organizacji obiektów, kwalifikacji 

ratowników, wyposażenia oraz stanu sprzętu ratowniczego i medycznego pozostającego w ich 

dyspozycji. W okresie letnim na lubaskiej plaży pracowało dwóch ratowników, którzy strzegli 

bezpieczeństwa korzystających z uroków jeziora.  W ramach swoich obowiązków prowadzili oni 

również szkołę pływania dla dzieci i młodzieży “U-boot”, która cieszyła się sporym 

zainteresowaniem najmłodszych. Kąpielisko w Lubaszu zlokalizowane przy jeziorze Dużym, drugi 

rok z rzędu zostało wyróżnione jako bezpieczne w Wielkopolsce miedzy innymi dlatego, ze oprócz 

 normalnego funkcjonowania kąpieliska służb wodnych współpracowało w należyty sposób 

podnosząc bezpieczeństwo przez naszą Straż Gminną.   

Przed budynkiem Urzędu Gminy otwarta została  Szopka Bożonarodzeniowa, której myślą 

przewodnią jest prezentacja zestawu kilku szopek „krążących” po kraju  w miejscach ogólnie 

dostępnych dla przechodnia, nie tylko w pobliżu kościołów i w samych kościołach. Stąd nazwa „W 

drodze”. Tego typu szopki otwierane były między innymi w Czarnkowie, Poznaniu („Ławica”), 

Bydgoszczy, Zakopanym, Warszawie (Dworzec Centralny), w Rzymie (Panteon), Wiedniu, 

Stuttgarcie, Berlinie i in. A wszystko to za sprawą pomysłodawcy takiej idei – Księdza Profesora 

Witolda Broniewskiego, który szczególnie cieszy się z lubaskiej szopki, bowiem jest z pochodzenia 

Lubaszaninem, tu się urodził i tu wychowywał. Zatem jego pobyt i pomysł ustawienia tutaj tej 

szopki spotkał się z dużym zadowoleniem. Bo to co widzę z własnego okna to chcę powiedzieć, że 

setki ludzi, którzy jednak przystają przy tej szopce. Uważam że cel jak najbardziej spełniony.  

 Podczas uroczystości otwarcia szopki wyrażono  nadzieję, że będzie to już stała tradycja coroczna 

w Lubaszu – to kilka lat temu już było i później była długa przerwa. W szopce,  oprócz rzeźb 
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tradycyjnych postaci  świętych stojących przy żłóbku z dzieciątkiem, znalazły się także figury 

zwierząt uplecione z wikliny.  Jest to więc swego rodzaju ekologiczne przesłanie, a obecność 

postaci Św. Franciszka, miłośnika przyrody może to potwierdzać. Autorami rzeźb i figur są 

uczniowie Liceum Plastycznego w Żninie. Budową szopki zajął się Pan Kazimierz Dymek za co tez 

składamy serdecznie podziękowania bo kosztowało to sporo czasu.  

Miesiąc grudzień jest przede wszystkim miesiącem oczekiwania na święta Bożego Narodzenia. 

Łączy się z tym wiele tradycji.  

Skąd wiadomo, że Święta Bożego Narodzenia nadchodzą wielkimi krokami? To proste! Na ulicach 

słychać kolędy, można spotkać Św. Mikołaja i pasterzy. Są to nieodłączne elementy towarzyszące 

corocznej akcji „Dziewczynka z zapałkami”.   

Dnia 17 grudnia 2012r. uczniowie Gimnazjum w Lubaszu pod opieką pani Joanny Bielejewskiej     

i pani Agnieszki Wieczorek wyszli na ulice, aby zachęcać mieszkańców do pomocy dzieciom          

z uboższych rodzin, poprzez symboliczny zakup zapałek oraz pierniczków przygotowanych przez 

Szkolne Koło Caritas. Mieszkańcy Lubasza wykazali się niezwykłą hojnością i okazali wiele 

dobroci. Mróz nie przeszkadzał uczniom, którzy – mimo niesprzyjających warunków 

atmosferycznych – chętnie chodzili po ulicach Lubasza i robili wszystko, aby zachęcić 

mieszkańców do udziału w akcji. Fundusze zostały bowiem przekazane na zakup paczek 

świątecznych dla uboższych uczniów gimnazjum. 

Tegoroczne przedsięwzięcie zakończyło wspólne kolędowanie przy lubaskiej szopce, która 

symbolizuje pokój, miłość i nadziej. Uczniowie Szkolnego Klubu Europejskiego „Euro – Orzełki” 

pod opieką pani Joanny Bielejewskiej przygotowali krótką część artystyczną. Przechodzący             

w pobliżu ludzie chętnie włączali się do wspólnego kolędowania, dzięki czemu przed szopką 

zapanowała prawdziwie świąteczna atmosfera. 

Kolejnym elementem bożonarodzeniowym jest wspólna wigilia zorganizowana , jak co roku przez 

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Lubaszu. Tradycyjnie łączymy się we wspólnocie z 

osobami samotnymi, którzy wieczór wigilijny spędzają w samotności. Dla nich wspólne 

podzielenie się opłatkiem jest bardzo ważne. Pozwala bowiem dostrzec drugiego człowieka i jego 

potrzeby. W tym roku wigilie zorganizowano w lubaskiej świetlicy. 

Spotkania wigilijne połączone z przedstawieniem jasełek odbywały się także w szkołach na terenie 

gminy. To również bardzo ważny element podtrzymujący tradycję, który powinien być i jest 

kultywowany. 

Odbyło się w minionym czasie wiele imprez o charakterze kulturalno- rekreacyjnym. 

4 grudnia odbyły się obchody 20 rocznicy powstania w Lubaszu Wielkopolskiego Towarzystwa 

Uniwersytetów Ludowych, które od pięciu lat nosi nazwę Lubaskie Katolickie Towarzystwo 
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Uniwersytetów Ludowych. 

Wstępem do obchodów była lekcja otwarta przeprowadzona 30 listopada w klasie 1 gimnazjum 

poświęcona życiu i działalności księdza Antoniego Ludwiczaka, w której uczestniczyli działacze 

towarzystwa i zaproszeni goście. Uczniowie gimnazjum brali również udział w konkursie na album 

o życiu księdza Ludwiczaka. 

Niedzielne obchody rocznicowe składały się z kilku części m.in mszy świętej oraz części 

podziękowań..  

15 grudnia po raz czwarty w tym roku odbyła się rywalizacja na ściance wspinaczkowej w ramach 

Grand Prix o “Złotą Kozicę”. 

Emocji jak zwykle nie zabrakło, zawodnicy i zawodniczki rywalizowali w konkurencjach 

sprawnościowych, szybkościowych i wytrzymałościowych. 

Na zakończenie pragnę Państwa bardzo serdecznie zaprosić na powitanie Nowego 2013 roku. 

Tradycyjnie spotkanie noworoczne odbędzie się na placu prze remizą w Lubaszu. 

Dziękuję bardzo. 

Chciałbym Państwu już tylko życzyć w nadchodzącym Nowym Roku dużo zdrowia dla Was dla 

Waszych rodzin, żeby było zdrowo, spokojnie i zgodnie. Wszystkiego najlepszego.  

Przewodniczący RG – Dziękuję bardzo. Czy są jakieś pytania, uwagi  do informacji ? Proszę Pan 

radny  

Radny K. Wiza – ja chciałbym(bo Wójt zapomniał może ze skromności) podziękować Panu 

Wójtowi w imieniu Rady Rodziców Przedszkola Bajka i w imieniu tych  wszystkich dzieci, które 

dzięki Wójtowi zostały obdarowane na wspólnej gwiazdce, która odbyła się 17 grudnia na hali 

sportowo- widowiskowej. Wójt z  własnych środków zakupił mnóstwo słodyczy 

Dziękuje bardzo, przechodzimy do następnego punktu przedtem jednak zapytam   oficjalnie 

radnego Ryszarda Borowiaka czy dalej podtrzymuje swoja decyzję o przeniesieniu swojej 

działalności z Komisji Rolnictwa do komisji Rozwoju Gospodarczego.  

V-e Przewodniczący RG Ryszard Borowiak – tak  

Przewodniczący RG – wobec tego przystępujemy do następnych punktów tj. przyjecie uchwały 

podjęcie uchwały  w sprawie zmian w składzie Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska. Przygotowana jest uchwała  w sprawie zmian w składzie Komisji Rolnictwa, 

Leśnictwa i Ochrony Środowiska Rady Gminy Lubasz 

 Na podstawie stosownych przepisów Rada Gminy uchwala, co następuje: 

§ 1. Odwołuje się ze składu  Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska  Rady Gminy  

       Lubasz  radnego Ryszarda Borowiaka  

§ 2.Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
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Kto z radnych jest za przyjęciem tej uchwały proszę o podniesienie reki do góry. 

Głosowanie 

Za - 12  Przeciw – 0  Wstrzymujących się - 1 

Dziękuje bardzo uchwała przeszła większością głosów. W związku z poprzednia uchwałą odczytuje 

następna uchwałę w sprawie o zatwierdzenie, o nie, to nie o zatwierdzenie planu pracy, 

przepraszam  chwila zapomnienia – w sprawie  zmian w składzie Komisji Rozwoju Gospodarczego 

Rady Gminy  Lubasz   

Na podstawie stosownych przepisów Rada Gminy Lubasz uchwala, co następuje: 

§ 1.Powołuje się w skład Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy Lubasz  radnego  

       Ryszarda Borowiaka  

§ 2.Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały proszę o podniesienie reki do góry. 

Głosowanie 

Za - 12  Przeciw – 0  Wstrzymujących się – 1 

Z jednym głosem wstrzymujących uchwała przeszła większością głosów . Panie V-ce 

Przewodniczący RG -  gratuluję serdecznie i życzę powodzenia w pracy komisji budżetowej. 

Wyczerpaliśmy punkt ze spraw regulaminowych zgodnie z przyjętym porządkiem obrad 

przystępujemy do przyjęcia uchwał w sprawie i tutaj poproszę o przedstawienie projektu uchwały w 

sprawie zmiany uchwał dotyczących zaciągnięcia kredytów i pożyczek i tutaj poproszę Panią 

Skarbnik o przedłożenie informacji 

Skarbnik Gminy – Proszę Państwa na ostatniej sesji 12 listopada podejmowaliśmy trzy uchwały w 

sprawie pożyczek i kredytów według stanu i wiedzy na ten czas. Jednak szybko to się zmieniło, po 

przeprowadzonych przetargach i po zmianie sytuacji w sprawie dofinansowania budowy kanalizacji 

na Osiedlu Gorajskim. Ta uchwałą proponujemy  dostosować wysokość kredytów i pożyczek do 

faktycznie zaciągniętych, ponieważ Państwo wyznaczyliście tzw limity górne uchwałą z 12 

listopada. W pierwszym punkcie uchwały uchylamy uchwałę  w sprawie zaciągnięcia pożyczki na 

realizacje projektu "Ochrona Wód Zlewni Rzeki Noteć" zadanie tutaj budowa kanalizacji ul. 

Wiejska, Osiedle Gorajskie. Tego tematu nie trzeba szeroko omawiać bo wielokrotnie nad nim  

dyskutowaliśmy.  Cały czas w budżecie mieliśmy zaplanowane dofinansowanie z WRPO w 

wysokości 68,72% poniesionych kosztów kwalifikowanych. Z uwagi że bardzo długo przeciągała 

się sprawa podpisania aneksu do umowy i co za tym idzie obawą że tych środków nie uzyskamy do 

końca roku zaproponowano podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcie pożyczki, ponieważ  zadanie 

zostało zakończone, budżet gminy wyłożył pieniądze w wysokości ponad 1 miliona zł. Tymczasem 

krótko po podjęciu uchwały o zaciągnięciu pożyczki w dniu 11 grudnia sfinalizowany został aneks 
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do umowy i co oznacza że środki w formie dotacji celowej spłynęły do budżetu, a więc uchwała      

o podjęciu tej pożyczki staje się bezprzedmiotowa. Wobec tego proponuje sie jej uchylenie.  

Druga uchwała była w sprawie zaciągnięcia kredyt na budowę sieci wodociągowej, na inwestycje   

w zakresie zakresie budowy sieci wodociągowo- kanalizacyjnych oraz kosztów budowy, 

rozbudowy i remontu świetlic wiejskich w ramach projektu „Poprawa jakości życia mieszkańców 

wsi Nowina, Kamionka, Prusinowo i Jędrzejewo oraz na na spłatę wcześniej zaciągniętych 

zobowiązań z tytułu pożyczek. Uchwała ta opiewała na kwotę miliona sześćset tysięcy. Jednak 

faktycznie po analizie budżetu, a przede wszystkim po przeprowadzonych przetargach na budowę 

kanalizacji i wodociągu w ulicy Działkowej jak również ostatecznego rozstrzygnięcia 

dofinansowania Osiedla Gorajskiego, okazało się ze te inwestycje będą kosztowały dużo mniej po 

przetargach w związku z tym nie było potrzeby zaciągania tak dużych kredytów. Kredyt ostatecznie 

został zaciągnięty w wysokości  1 miliona 320 tysięcy złotych dotyczącego, czyli o 280 tysięcy 

mniej. 

Trzeci projekt dotyczył zaciągnięcia pożyczki na budowę kanalizacji  sanitarnej w ulicy Działkowej 

w Lubaszu”. Tutaj zaplanowano zaciągnięcie pożyczki na podstawie wartości kosztorysowej 

zadania czyli w wysokości równoważnej  75% kosztów kwalifikowanych inwestycji czyli 231tys 

628 zł. Jednak, jak już wspomniałam koszty projektu bardzo spadły po przetargu stąd 

dofinansowanie  ze środków gminnych i jednocześnie pożyczka  spada do poziomu 142tys 080 zł   

Proszę zatem o przegłosowanie tego projektu uchwały, która dostosowuje dane do stanu 

faktycznego  

Przewodniczący RG – rozumiem czyli jako pierwsza uchwałę  

Nie to jest jedna uchwała – pierwsza uchyla się, druga zmienia brzmienie z miliona sześćset na 

milion 320zł i trzecia uchwała z 231 tys 628zł na 142tys 080 zł  

Przewodniczący RG –dziękuję, radni tą uchwałę maja w materiałach, w zwiazku z tym czy sa 

zapytania do P. Skarbnik . Nie widzę. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały, która 

przedstawiała P. Skarbnik  proszę o podniesienie reki do góry. 

Głosowanie 

Za - 8  Przeciw – 0  Wstrzymujących się – 5 

Dziękuje bardzo uchwała przeszła większością głosów. Proszę P. Skarbnik o przedstawienie zmian 

w budżecie gminy na 2012 rok  

Skarbnik Gminy – Proszę Państwa , ostatnie zmiany no też jest to  dostosowanie do warunków, 

które jakby już zastajemy jakby przy końcu roku. Między innymi poprzednia uchwała jest też 

odzwierciedleniem zmian w budżecie. A po stronie dochodów co się dzieje, przyjmujemy  
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− ponownie dotacja ze środków unijnych ( WRPO) na realizację projektu „Budowa 

kanalizacji sanitarnej w Lubaszu ( ul. Wiejska i Os. Gorajskie) w wysokości jednego 

miliona 111tysięcy 116 zł (po podpisaniu aneksu do umowy) Jest to kwota o 9 tysięcy 432 zł 

mniej,  aniżeli planowaliśmy pierwotnie 

− subwencja ogólna –jeszcze zawiadomienie Ministra Finansów wpłynęło, jest to kwota        

61 tys 780 zł z tyt. wzrostu składki rentowej  w 2012r.(oczywiście jest to część oświatowa 

subwencji, czyli na placówki oświatowe, ale w związku z tym, że my te środki 

zabezpieczyliśmy znacznie wcześniej dla funkcjonowania placówek, w związku z tym ta 

kwota jest tu jakby konsekwencją zmian  w budżecie 

− dalej wpłynęła do budżetu gminy dotacja celowa na realizację zadania z zakresu 

administracji rządowej Bezpieczna             i przyjazna szkoła – „ Z Pasją na Ty” – projekt 

wspierający rozwijanie kompetencji kulturowych dzieci i młodzieży , prowadzony przez SP 

Lubasz) Projekt tutaj dofinansowany w formie dotacji celowej w wysokości  35 tys 128 zł. 

Udział budżetu jest ponad 3 tys 502 zł 

− dalej szkoła Lubasz pozyskała także darowiznę z Fundacji Banku Zachodniego WBK na 

realizację pomocy na rzecz dzieci z ubogich rodzin. Tutaj będą prowadzone zajęcia 

artystyczne w formie warsztatów w Szkole Podstawowej w Lubaszu. Jest to kwota dwa i pół 

tysiąca zł. 

− Są też zmiany z zakresu planów finansowych sołectw między innymi w zakresie dochodów 

sołectwo Stajkowo  przyjęło wyższe dochody o 200 zł z przeznaczeniem na wydatki 

sołeckie, konkretnie energię  

− 21 zł to jest taka zmiana dotycząca wpływów odsetek od zwrotów świadczeń rodzinnych na 

podstawie decyzji GOPS tutaj wpłaconych i przeznacza się je na odprowadzenie do budżetu 

wojewody   

− i proszę Państwa jeszcze jedna zmiana, której Państwu nie przedstawiałam na komisjach, 

ponieważ po komisjach 27  wpłynęło zwiększenie subwencji takie nietypowe. Są to środki 

w wysokości  22tys 176 zł ze środków rezerwy subwencji ogólnej  Powyższe środki 

ustalone zostały dla jednostek samorządu terytorialnego  z uwzględnieniem liczby dzieci 

uczęszczających w 2011 roku do różnego typu jednostek wychowania przedszkolnego 

według danych Ministra Edukacji Narodowej przyjmując stawkę na dziecko w wysokości 

77zł i proponujemy przeznaczyć ja na to co jest tu sugerowane, czyli na potrzeby 

przedszkoli. Jednak, że jest to już ostatni dzwonek proponujemy przeznaczyć ta kwotę na 

zakup opału w wysokości 19 tys 176 zł, a 3 tys zł na remont świetlicy Prusinowo.  
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Dalej po stronie dochodów mamy pewne zmniejszenia tyczące się już faktycznego dofinansowania 

− ze środków unijnych  realizacja  projektu  „ Rekultywacja Jeziora Dużego w Lubaszu. Tutaj 

po przetargu wiele się nie zmieniło, ale kwota dofinansowania jest mniejsza o tysiąc         

699 zł, czyli po zmianach wynosi 263 tysiące 925 zł 

− wycofujemy z dochodów budżetu 2012 roku dotację, która była planowana, że otrzymamy 

w tym roku na  projekt Poprawa jakości życia mieszkańców wsi Nowina, Kamionka, 

Prusinowo i Jędrzejewo w wysokości  446tysięcy 250 zł. To dofinansowanie ujęto w 

projekcie budżetu na 2013 rok, ponieważ już wiemy że tego dofinansowania w tym roku nie 

otrzymamy  

− po zmniejszeniach dochodów jest również zmiana, zmniejszenie dochodów w zakresie 

planowanych  darowizn przeznaczonych na zmiany miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego gminy – 41tysięcy 500 zł ze względu na fakt częściowego  odstąpienia od 

przeprowadzenia  procedur  lub przełożenia ich na 2013r. 

Dalsze zmiany budżetu proponowane są w zakresie wydatków i w zasadzie są urealnieniem kwot 

głównie na pozycje wydatków inwestycyjnych  i wszystko się kręci wokół tego konkretnego 

dofinansowania Osiedla Gorajskiego i kwot po przetargu 

− a więc z budowy kanalizacji sanitarnej w Lubaszu  ul. Wiejska  i Os. Gorajskie  - 

zmniejszamy limit o 54 tysiące zł, który był rezerwowany na wypadek niższego 

dofinansowania z WRPO 

− dalej z budowy kanalizacji sanitarnej w ulicy Działkowej w Lubaszu, zmniejszenie kosztów 

po przetargu (to jest oczywiście ten udział własny, o którym ja mówię   – 51 tysięcy  

− z wodociągów  61 tysięcy  (takie duże różnice były właśnie po przeprowadzonym przetargu)  

− rozdysponujemy  rezerwę celową, która musiała być  do końca roku zabezpieczana 

ponieważ była ona zaplanowana na spłatę poręczenia kredytu zaciągniętego przez GOK, a 

konkretnie na spłatę odsetek w tym roku – 41.tysięcy zł oraz na partycypację w kosztach 

utylizacji wyrobów azbestowych . To skutku to w tym roku nie doszło, mieliśmy tutaj 

rezerwę, gdyby powiat ruszył z zadaniem  – 3 tys  zł 

− z pozycji  zarządzania kryzysowego  - 13tysięcy 200 zł 

− z odsetek od kredytów i pożyczek – 14 tysię cy 987 zł 

− z termomodernizacji obiektów użyteczności publicznej, gdzie mieliśmy 10 tysięcy na ten 

rok zdejmujemy  – 5 tysięcy  zł 

− z opracowania dokumentacji technicznej na rozbudowę strażnicy w Lubaszu – 2 tysiące  

1) z dotacja dla Edukacji Lubasz - też dostosowanie do poziomu faktycznie przekazanej 
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dotacji, pozostało  tysiąc 268 zł. 

Natomiast zwiększenia  limitu proponujemy na następujące zadania: 

− utwardzenie  parkingów przy placu targowym, z tym że oczywiście tylko na opracowanie 

dokumentacji – 15tysięcy zł 

− na opracowanie projektu techniczno-wykonawczego utwardzenia nadbrzeża, chodzi o 

projekt modernizacja centrum rekreacyjnego nad jeziorem w Lubaszu. Planujemy jeszcze na 

ten rok 5 tysięcy zł 

− na odwodnienie placu przy sali wiejskiej w Lubaszu 2 tysiące zł 

− nieco zabrakło limitu wydatków na dotację dla niepublicznego przedszkola „Leśne Skrzaty” 

w Czarnkowie – 2tysiące 455 zł 

− oraz proponujemy jeszcze tutaj zabezpieczyć koszty  umów –zleceń dotyczące prowadzenia 

zajęć ogólnodostępnych na hali sportowej w Lubaszu – 3tysiące 780 zł.  

− I to co powiedziałam wcześniej na opał dla przedszkoli 19 tys 176 zł i remont świetlicy      

w Prusinowie  3 tys  po stronie zwiększeń. 

To by była strona dochodowa i wydatkowa. Oczywiście zmieniają nam się przychody w związku     

z przyjęta wcześniej uchwałą, a więc zmniejszamy po stronie przychodów    

− zaciągnięcie pożyczki  na budowę kanalizacji sanitarnej w Lubaszu  ul. Wiejska                    

i Os. Gorajskie milion 120 tysięcy 548 zł 

− oraz  89 tysięcy 548 zł na na budowę kanalizacji sanitarnej w ul. Działkowej w Lubaszu 

− oraz   o 280 tysięcy zł planowany kredyt  na inwestycje i pokrycie zobowiązań   z tytułu 

pożyczek 

Natomiast w zakresie rozchodów zmniejszamy zaplanowaną w 2012 roku spłatę  pożyczka ten 

projekt rozbudowa świetlic wiejskich  zaciągniętych na wyprzedzające, bo tak jak powiedziałam 

wcześniej nie otrzymamy dochodów, a więc tez nie spłacimy pożyczki. Ta spłata jest planowana na 

2013 rok. Jest to kwota  446 tysięcy 250 zł 

Po tych zaproponowanych zmianach nasz budżet kształtowałby się następująco:  

− łączna kwota dochodów po zmianach wyniosłaby 25 milionów 565 tysięcy 514 zł z tego na 

dochody bieżące przypadałoby 22 miliony 677 tysięcy 166 zł i na dochody majątkowe 2 

miliony 888 tysięcy 348 zł 

− natomiast po stronie wydatków – łączna kwota wydatków po zmianach 26 milionów 48 

tysięcy 774 zł z czego na wydatki bieżące 20 milionów 199 tysięcy 329 zł i wydatki 

majątkowe 5 milionów 849 tysięcy 445 zł  

Deficyt budżetu czyli różnica między dochodami a wydatkami, czy różnicą między przychodami, a 
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rozchodami wynosi 483 tysiące 260 zł I dalej proszę Państwa są załączniki, które mówią  o stanie 

planów wydatków na zadania majątkowe czy na realizację zadań z zakresu administracji rządowej. 

Jest też załącznik, który przedstawia po zmianach dochody  programów ze środków unijnych, 

wydatki na realizacje programu rozwiązywania problemów alkoholowych, czy też po zmianach 

przedstawione są  planowane dotacje z budżetu gminy dla jednostek sektora finansów publicznych   

i spoza sektora  Jest przedstawiony po zmianach fundusz sołecki jak i środki wyodrębnione w 

budżecie gminy do dyspozycji jednostek pomocniczych. 

Przewodniczący RG – dziękuję bardzo. Kto z Państwa ma pytania do P. Skarbnik. Nie widzę. 

Przystępuję do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały, która 

przedstawiała P. Skarbnik  proszę o podniesienie reki do góry. 

Głosowanie 

Za - 9  Przeciw – 0  Wstrzymujących się – 4 

Dziękuję bardzo uchwała została przyjęta większością głosów. Proszę o przedstawienie kolejnej 

uchwały dotyczącej zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2012 – 2025   

proszę Państwa uchwała o Wieloletniej Prognozie jest odzwierciedleniem przyjętych zmian w 

budżecie gminy bo jeden dokument wynika z drugiego. Jest uaktualniony wykaz przedsięwzięć w 

2012 roku. Są pokazane przychody rozchody (...), jest pokazany wynik finansowy. Jest pokazana w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej kwota długu na koniec roku jak też zmieniające się kwoty w 

poszczególnych latach w związku z zaciągniętym mniejszym kredytem Ta kwota zadłużenia na 

koniec roku wyniesie 12 milionów 113 tysięcy 364 zł. Oczywiście są tez wyłączenia, ponieważ na 

koniec roku pozostają niespłacone pożyczki unijne, które planowane są do spłaty w 2013 roku na 

kwotę milion 679 tysięcy 970 zł  

Jeżeli chodzi o wskaźniki zadłużenia to one są w normie, ze tak powiem Jeżeli chodzi o wskaźnik 

długu – ustawowy  do 60% to u nas wynosił będzie 47,38%, po wyłączeniach pożyczek unijnych  

40,85 , a wskaźniki spłaty do maksymalnych 15% - u nas 13,90, po wyłączeniach 8,87 

Przewodniczący RG – dziękuję bardzo. Kto z Państwa chciałby zapytać  P. Skarbnik o coś 

dotyczące zmian. Nie widzę. W związku z tym przystępuję do głosowania. Kto z Państwa radnych 

jest za przyjęciem uchwały wprowadzającej zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 

2012 – 2025  proszę o podniesienie reki do góry. 

Głosowanie 

Za - 9  Przeciw – 0  Wstrzymujących się – 4 

Dziękuję bardzo uchwała została przyjęta większością głosów.  

Wobec wyczerpania porządku obrad I części sesji........Proszę radny A. Macyszyn 

Radny A. Macyszyn – Panie Przewodniczący Szanowna Rado proponuje, aby jeden punkcik 
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dołożyć w związku z tym, że jest bardzo liczna grupa sołtysów chciałbym to uszanować, cały czas 

czekali cierpliwie, aby dołożyć jeszcze do tej części obrad projekt uchwały w sprawie ustalenia diet 

dla sołtysów   

Przewodniczący RG – oczywiście że tak ale to trzeba przegłosować. Kto z Państwa radnych  ........... 

ale skończmy może ten wniosek.... w kwestii tego wniosku? 

Radny Ł. Wlekły – tak, to jest ważna uchwała, ale  tak naprawdę jeszcze nie podjęliśmy, bo ta 

uchwała  wywołana jest tym, ze podwyższymy pensje  pracownikom i automatycznie jak będziemy 

ustalać budżet na 2013 rok wtedy ta uchwała wejdzie w życie 

Radny A. Macyszyn – to nie ma nic wspólnego, proszę o przegłosowanie mojego wniosku  

Przewodniczący RG – Padł wniosek kto z Państwa radnych jest za jego przyjęciem, ten punkt o 

którym mówił radny A. Macyszyn rozpatrzyć na tej części sesji  proszę o podniesienie reki w górę. 

Głosowanie 

Za - 9  Przeciw – 0  Wstrzymujących się – 4 

Zatem przystępujemy do punktu trzeciego ustalenia wysokości diet dla sołtysów proszę P. Sekretarz 

o przedstawienie projektu uchwały 

Sekretarz UG – Szanowni Państwo uchwała dotyczy diet dla sołtysów gminy. W przyjętych 

założeniach do projektu budżetu mówiliśmy o 10% wzroście W związku z powyższym i na 

podstawie Satutu Gminy to Rada uchwala stawkę  i wysokość tej stawki  dla sołtysów wsi  

I uchwała brzmi w sposób następujący: 

uchwała Rady Gminy Lubasz z dnia 28 grudnia 2012 roku w sprawie ustalenia wysokości diet dla 

sołtysów gminy Lubasz 

                   Na podstawie stosownych przepisów  o samorządzie gminnym oraz 2 Statutu Gminy 

Lubasz  Rada Gminy Lubasz uchwala, co następuje: 

 

§ 1. Ustala się dietę miesięczną dla sołtysów wsi jako przewodniczących jednostek pomocniczych 

       za reprezentowanie jednostek na sesjach Rady Gminy oraz realizację zadań sołectw 

      określonych w Statutach Sołectw w wysokości 220,00 zł. 

§ 2. Diety wypłacane będą do dnia 10 każdego miesiąca za miesiąc poprzedni. 

§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Lubasz. 

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Przewodniczący RG – Czy ktoś z Państwa ma zapytania. Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. 

Kto z Państwa radnych jest za jego przyjęciem uchwały przedstawionej przez P. Sekretarz proszę    

o  podniesienie reki w górę. 

Głosowanie 
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Za - 13  Przeciw – 0  Wstrzymujących się – 0 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Proszę radny  

Radny J. Cichorek – jeżeli już się wyłamuje z uchwał, proszę o jeszcze jedna uchwałę o nadanie 

nazwy ulicy   

Radny H. Geremek – porządek był ustalony (...) 

Radny J. Cichorek – ale ten człowiek chce być tam zameldowany  

Przewodniczący RG – ja jestem tylko od otwierania i zamykania, padł wniosek w związku z tym 

poddaje go pod głosowanie. Kto z Państwa jest za tym żeby jeszcze dzisiaj podjąć uchwałę 

dotycząca zmiany nazwy ulicy w gminie Lubasz tj. punk 3.2  - mielibyśmy tym sposobem 

większość rzeczy załatwionych, proszę o podniesienie reki do góry  

Głosowanie 

Za - 11  Przeciw – 0  Wstrzymujących się – 2 

Proszę P. Sekretarz o przedstawienie uchwały 

Sekretarz UG – to jest uchwała, która porządkuje sprawy dotyczące nadania numeru 

nieruchomościom położonym za torami w Lubasz, tak można by było to nazwać. Tam powstaje 

kilka nowych domów. W tej chwili wybudował się jeden i zamieszkał z właścicieli. Nie ma 

możliwości zameldowania bo nie można nadać numeru, dlatego że zgodnie z wcześniej podjętymi 

rozstrzygnięciami ul. Ustronna kończyła się     znacznie wcześniej aniżeli jego działka , dlatego 

proponujemy tylko usatysfakcjonowanie przedłużenia ul. Ustronnej o kolejne działki, która 

uchwała umożliwiłaby nadanie numerów nieruchomościom. 

Uchwała brzmi w sposób następujący: 

Uchwała Rady Gminy Lubasz z dnia 28 grudnia 2012 roku w sprawie  nadania nazwy nowym 

ulicom w Lubaszu 

Na podstawie stosownych przepisów  o samorządzie gminnym Rada Gminy Lubasz u uchwala co 

następuje: 

§ 1.    Ulicy będącej przedłużeniem ul. Ustronnej w Lubaszu i stanowiącej działkę nr 1059   

           przedstawioną na załączniku graficznym do niniejszej uchwały  nadaje się nazwę :  

           “ul. Ustronna”      

§ 2.  Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Lubasz. 

§ 3.  Uchwała  wchodzi  w  życie  w terminie 14 dni od daty ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym  

        Województwa Wielkopolskiego. 

Przewodniczący RG – Dziękuję bardzo Czy ktoś z Państwa ma pytania do uchwały. Nie widzę. 

Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za jego przyjęciem uchwały 

przedstawionej przez P. Sekretarz proszę    o  podniesienie reki do góry. 
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Głosowanie 

Za - 13  Przeciw – 0  Wstrzymujących się – 0 

Dziękuję bardzo. Czuję się w zobowiązaniu, ponieważ w czasie przerwy zgłaszali się do mnie, 

obecni tu na sali, a nie będącymi radnymi, o to ażeby udzielić im głosu. Ponieważ zrobiliśmy tu 

jakiś wyjątki dotyczące rozpatrywania kolejnych uchwał więc mam taka prośbę ażeby uszanować 

obecność gości, którzy poświęcili swój czas i są z nami na sesji , a chcieliby ewentualnie zabrać 

głos. W związku z wyrazami szacunku dla tych ludzi, za cierpliwość proponuję, ażeby, 

przynajmniej w wolnych głosach i wnioskach w pewnej części, bo w następnej części  również  

będą wolne głosy i wnioski umożliwić im   dzisiaj wypowiedź. Czy ktoś obecny z Państwa na sali 

chciałby zabrać głos  

Pan E. Jessa (…)    ja wybrałem się na ta sesję, która kończy cały rok. Te wszystkie wysiłki, które 

administracja  gminy włożyła w organizacje różnych przedsięwzięć, żeby spojrzeć z drugiej strony, 

ze strony obywatela, wyborcy. Ja jestem wyborcom. I przeszedłem zobaczyć jakiego wybrałem 

Wójta i jakich wybrałem radnych. Otóż jest takie powiedzenie jak Chrystusa prowadzili na Golgotę   

- odwrócił się w pewnym momencie na ten tłum i mówi tak – niech rzuci kamieniem ten, który jest 

bez winy i nikt nie rzucił. Natomiast nie mogę tego powiedzieć o radzie. Współczuję Panu Panie 

Przewodniczący bo ten fragment, który tylko dzisiaj widziałem   to już dużo mówi za siebie. 

Natomiast kiedy spotykam ludzi starszych, bo  jestem w wieku starszym nie już (…) to pytają mnie 

czy ty wiesz coś na ten temat co się dzieje w gminie. Po co wybraliśmy radnych, czy oni 

reprezentują gminę, nas czy siebie, prywatnie siebie. Z kolei czytając biuletyny, a zabrałem tutaj 

trzy biuletyny, a są one, nie jak ten wniosek tam padł  nierzetelne, czy jakoś tam, tylko...Pisze tak 

na stronie 3 z jedenastego miesiąca – relacja powstała na postawie protokołu z  sesji rady gminy  

z 07 września 2012 roku, pełen tekst (…), a zatem nie można powiedzieć, że to jest wymyślanie 

tego co kto  pisał to, tylko to jest   rzetelna relacja i co w tych biuletynach czytamy – kiedy 

udzielano Wójtowi  absolutorium, czytam – większością głosów udzielili absolutorium  i to już było 

zatrważające, dlaczego większością a nie jednogłośnie. To jest pierwsze pytanie. Z 11 kiedy jest ta 

relacja  miesiąca czytamy -  uchwały (nazwie je kretyńskie, bo ja nie mogę inaczej) – ja mam 

przygotowanie zawodowe, prawnicze i każde inne do tego żeby  zrozumieć co Rada chce zrobić, co 

Rada może zrobić i co powinna zrobić.  Otóż pracowałem z samorządami 30 lat, byłem 

wiceprezesem spółdzielni mieszkaniowej i pracowałem z różnymi samorządami i miałem zupełnie 

podobnych ludzi. Ostatnio miałem taka ekipę, która mózgu nie miała bo jej się wygotował, tylko 

kamienie.  I teraz czytam tutaj, że ksiądz dwa razy kazania nie mówi itd. itd., to jest, to są odzywki 

przy piwie mogą być (…), ale nie na sesji Rady Gminy gdzie się decyduje o całości gminy o 

sposobie życia, jakości życia i o tym żeby wykorzystać pieniądze, które zabrała nam Unia a teraz 
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oddaje po trochę. I trzeba wielkiej wiedzy , wiele umiejętności po to żeby te pieniądze odebrać. I 

Wójt tego dokonał, bo wziął trzy miliony. Czy ktoś z Was na tej sali jest władny, albo posiada tyle 

umiejętności żeby te pieniądze odebrać w ten sposób.  Dokonano zmian reorganizacyjnych, które 

wyszły na dobre – ja to widzę obserwuję, jestem mieszkańcem  tej gminy 8 lat, a przedtem 

mieszkałem tutaj do roku 62-go od urodzenia. Znam wszystkich, młode pokolenie, ale wrócę do 

tego wniosku. Otóż ten wniosek i drugi, który mówi że  Wójtowi zakazujemy itd. itd. To jest 

wniosek z pogranicza kultury krawężnikowej. Definicja kultury krawężnikowej brzmi: kultura 

krawężnikowa jest to taka kultura, która nigdy nie wychyla się powyżej powierzchni  krawężnika, a 

co jest poniżej krawężnika wszyscy wiemy – tego krawężnika. Natomiast istnieje zasada w naszym 

prawie, która jest wzięta z prawa rzymskiego, a prawo rzymskie istniało 2000 lat przed 

narodzeniem Chrystusa i do dziś istnieje. I wszystkie zasady co tam istniały, istnieją do dzisiaj – 

jedna brzmi lex specialis derogat legi generali co w przetłumaczeniu na język polski brzmi, że 

ustawa specjalistyczna ta Rady Gminy jest stosowana przed ustawą wyższego rzędu, ale następna 

ustawa mówi, że nie może być pod groźba kary  sprzeczna z ustawa zasadniczą, a zatem z czym 

ustawa o samorządach, a jeżeli jest sprzeczna to jest samowola i  sprawa kryminalna. Dlaczego o 

tym mówię?- zeby wszyscy wzięli sobie to do głowy. Te osiągnięcia, które zostały opisane w 

trzecim biuletynie one są znane wszystkim. Jak można zaprzeczać ze coś jest tak czy owak. Gdyby 

ktokolwiek z Was pojechał do Urzędu Marszałkowskiego czy napisał do Ministerstwa Finansów  to 

by zrobili a/a i wyrzucili to pismo, bo po pierwsze musi być kompetencja, prawo dysponowania 

tym czymś, czyli  prawo do dysponowania, napisania tego wniosku, wiedza, doświadczenie i 

umiejętność  po to żeby wejść we właściwe miejsca w naszej administracji państwowej, 

zabagnionej, żeby odzyskać  ten podatek, a powiem Wam że ja osobiści trzy lata sadziłem się w 

sądach żeby odzyskać podatek za wybudowanie domu, bo były takie zwolnienia. Odzyskałem, 

odzyskałem, ale trzy lata. Natomiast zostało to tu zrobione w sposób szybki. Z trudem bo trzeba 

było przeprowadzić reorganizację gminy i utworzyć dwa zakłady i to jest jeden wielki plus. Może i 

dla Was wszystkich, bo przegłosowaliście, ze te zakłady powstały. Są sukcesy, widać je, ale trzeba 

je dostrzegać. Żaden radny nie jest radnym wsi ani sołectwa tylko radnym gminy. I trzeba się uczyć 

czytać i pisać (kto ma trudności), żeby zrozumieć, a jeszcze najlepiej czytać książki  w których są 

wiele słów wieloznacznych, wielorakich i przez to nauczymy się rozumieć, żeby do tych naszych 

głów dotarło to co powiedział jeden z pisarzy 300 lat temu – kiedy Polska była pod rozbiorami 

napisał wiersz i kawałek tego wiersza Wam zacytuję  

O! Polsko! póki ty duszę anielską (czyli dobrą)  

Będziesz więziła w czerepie rubasznym,(tzn głupim)  

Poty kat będzie rąbał twoje cielsko, 
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Poty nie będzie twój miecz zemsty strasznym, 

Poty mieć będziesz hyjenę na sobie, 

I grób - i oczy otworzone w grobie 

Polska jest w tym grobie, tylko nie wolno jej deptać nawet tutaj na szczeblu tej gminy. Spójność     

w pracy, spójność dla dobra, bo po to my wyborcy żeśmy Was wybierali i po to po to po prostu  

jesteście radnymi i oczekujemy tego od Was wszystkich. Gmina dzisiaj, która była na skraju 

bankructwa (…) bo podejmowało się  uchwały, prawda czy miały one uzasadnienie, czy nie miały, 

remonty, inwestycje itd. Aż doprowadziło to do przeinwestowania gminy i co dalej? Nie było by tej 

gminy prawdopodobnie, byłby tylko jeden człowiek, który nazywa się likwidatorem. Jeździlibyśmy 

do gminy tam gdzieś do Czarnkowa czy Roska . To że gmina została uratowana to jest jedno (…) 

Chciałem właśnie z tej okazji złożyć Panu Wójtowi serdeczne gratulacje z tego względu że 

jesteśmy przy końcu roku, ze dokonał tyle, że włożył tyle wysiłku. Ludzie to dostrzegają, Ci którzy 

Go wybrali, a 400 głosów przewagi to jest bardzo dużo. Panu Panie Przewodniczący życzę bardzo 

dużo sił do tego żeby Pan utrzymał w ryzach to wszystko, bo niestety wymaga to. Natomiast mam 

wniosek, aby zarządził Pan szkolenie radnych, przez Urząd Marszałkowski, ażeby wytłumaczył im 

kompetencje. Kompetencja jest to  prawo do dysponowania czymś albo kimś- ile mogą, co mogą     

i jak mogą, żeby nie było właśnie takich relacji w następnym biuletynie, ani protokole Rady bo to 

jest wstyd. Bywa tak, że taki protokół idzie do sądu i tam go czytają prawnicy i mówią z kim my 

mamy do czynienia. Przeżyłem to, kiedy w sądzie musiałem przedstawić protokół rady, mojej rady,  

gdzie jeden, który miał wyższe wykształcenie pisał w jednym zdaniu cztery błędy ortograficzne. 

Chodzi po ulicy dumny, aż mu aureola (…) Mam jeszcze wniosek Panie Przewodniczący, czytałem 

kiedyś w prasie miejscowej tj.(...) że istnieje człowiek który posiada łodzie typu MAG, żaglówki 

(jaki on jest fajny...) Jest to człowiek, który był nauczycielem, zwolniono go, bo miał nieletnia 

dziewczynę u siebie – to jest obecnie jego żona, ale problem polega na tym ze te łodzie to były 

własnością spółdzielni mieszkaniowej  i ja je przekazywałem do klubu żeglarskiego, a nie na 

prywatna własność tego obywatela . W związku z tym prosiłbym, aby w trybie administracyjnym 

zbadać  w jaki sposób wszedł w posiadanie tych łodzi, ze aż w prasie piszą, że to są (…) Dziękuję 

Wszystkim 

Przewodniczący RG – dziękuję, czy jeszcze ktoś z zaproszonych gości, proszę Pani Magda   

Komendant SG M. Kicza- Stróżyńska – ja nie będę mówiła tak jak Pan..... ale w związku                  

z zawirowaniami z tym na początku chciałabym zadać Panu Przewodniczącemu PSL  kilka pytań  

pytań (na chwilę obecną ogólne) myślę że Pan mi odpowie i odpowie tutaj Państwu  

− jaki jest konkretny i rzeczowy powód likwidacji SG 

− czy zasięgano w tej sprawie jakiejkolwiek opinii (nie mówię tutaj o Komendancie 
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Wojewódzkim, bo to daleka droga)  

− czy to są własne przemyślenia  Państwa – kolejne pytanie  

− w jaki sposób widza Państwo prace Straży Gminnej w okresie likwidacji (bo rozumiem 

konsekwencje znają Państwo) i następne  

− czy maja Państwo wiedzę na temat konsekwencji  finansowych dla gminy z tytułu likwidacji 

Straży Gminnej i  jaki to wpływ będzie miało na budżet 2013 roku 

Przewodniczący RG - dziękuje bardzo, nie czuje się w tym momencie kompetentny całkowicie 

odpowiadać na te pytania 

Komendant SG M. Kicza- Stróżyńska – przepraszam bardzo ja mówiłam o przewodniczącym 

Klubu PSL  

Przewodniczący RG – niedosłyszałem, natomiast - dziękuję bardzo – myślę że to jest dobry asumpt, 

żeby otworzyć dyskusje publiczną na ten temat. W związku z czym, nie wiem czy radny chce się 

ustosunkować teraz czy w debacie na ten temat 

Radny Ł. Wlekły - swoją opinię na temat likwidacji Straży Gminnej  przekażę  na następnej sesji 

Rady Gminy, jak będzie (…) i odpowiem na pytania, które Pani zadała  

Przewodniczący RG – czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze zabrać głos, proszę Panie 

Pan Stróżyński – generalnie proszę Państwa ja też chciałem do Pana radnego, inicjatora tej, tej (…) 

ale dziś już odpowiedzi nie otrzymam, ale chciałbym żeby odpowiedział mi Pan chociażby na jedno 

pytanie. Jak rozumiem ta negatywna opinia tutaj odnośnie projektu budżetu skutkuje tym, że 

Państwo rozważacie opcję że Straż Gminna ma być rozwiązana z dniem 31 grudnia 2012 roku 

…...nie,nie-do 1listopada tego roku (głosy radnych) 

Pytam, bo skoro tych pieniążków zgodnie z Państwa planem nie będzie  to Straż Gminna nie 

funkcjonuje od 01 stycznia przyszłego roku, tych pieniędzy nie ma -  tak,  czy nie 

Radny Ł. Wlekły – to będą rozważania na komisjach   

Pan Stróżyński – rozważania,.... Pan już konkretny projekt zaproponował, przedstawił na 

komisji(...) 

Radny Ł. Wlekły – to były procedury, teraz dalej nie może być od 01 (….) 

Pan Stróżyński - (…)   to ja się pytam po co ta cała awantura w tym momencie się dzieje, bo te 

pieniążki funkcjonowania do listopada muszą jakiejś być tak. Jeżeli Pan (….) bo Panowie zdaje się 

nie rozumiecie pewnych posunięć, kwestii, skoro  (…) nie zgadzacie się to na jakiej podstawie ma 

funkcjonować  

Radny Ł. Wlekły – wniosek padł w listopadzie tego roku na komisji, zostały zrobione przesunięcia 

w budżecie więc dlatego będą dalej  stosowne zmiany w budżecie, zrobione, dlatego są przesunięte 

dalej, sesja jest przesunięta dalej  
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Pan Stróżyński – rozumiem, że Pan jako inicjator   

Radny A. Zielsdorf – nie, nie ten Pan nie jest inicjatorem – Pan naciąga słowa 

Pan Stróżyński - dobrze, czyli Państwo (…) znają wszystkie konsekwencje, które są z tym związane 

i również pozostałym radnym przedstawiliście sposoby rozwiązywania pewnych problemów, które 

z tego będą wynikały  - tak – rozumiem, że takie rozmowy miały miejsce. Pan np.  radny Wlekły 

wyjaśnił radnym, tak – kto będzie prowadził postępowania w sprawach o wykroczenia rozumiem, 

że  Pan to wyjaśnił tak. Rozumiem, że jest Pan obeznany na tyle, że był przeprowadzony przetarg 

na pracę  fotoradarów na terenie gminy 

Radny J. Cichorek – ale to Wójt (…) 

Pan Stróżyński -, ale przetarg był, umowa jest podpisana, ja rozumiem, że Panowie macie tą 

świadomość,  bo czytaliście oczywiście tą umowę (…) o konsekwencji. Czy Panowie w ogóle 

cokolwiek czytaliście chciałem zapytać z tego co jest zamieszczone na bipie, bo odnoszę wrażenie, 

że nie   

Radny A. Zielsdorf – proszę Pana we wrześniu  pan Wójt nam obiecał, że będzie na najbliższej 

komisji dyskusja o całej straży itd. Do dzisiaj tej dyskusji nie było, a dokumenty mówią 

jednoznacznie, co jest, co się, jak finansowo wygląda straż. Następnie Pani tutaj Komendant, bo to 

nie jest,  że my jesteśmy przeciwko Pani Komendant to czy przeciwko Panu i Pana rodzinie, tylko 

tutaj Pani Komendant jak i Pan i wielu innych obecnych nie wie w jakim celu powstała ta straż        

i dlatego dzisiaj ja tu osobiście nawet nie widzę powodu do dalszej dyskusji. 

Pan Stróżyński – to ja Panu  powiem w jakim celu powstała straż (...) , bo mam uzasadnienie. Jeżeli 

Pan nie wie to ja tu mogę odczytać 

Radny A. Zielsdorf – ja wiem, ale Pan nie wie,  bo Pan nie był na komisji -..............czy ma Pan 

protokół z komisji 

(….....) 

Radny H. Geremek – proszę Państwa, ja chciałbym, żeby tego rodzaju polemikę zamknąć bo (…) 

żebyśmy się wykłócali z gościem, który jest tu obecny   

Przewodniczący RG – rozumiem, dziękuje bardzo za wystąpienie. Skoro nie widzę dalszych chęci 

głosu to zamykam pierwszą część obrad.  

W stosownym czasie zostaniecie radni poinformowani. Nie wiem czy tutaj ..... padła też tutaj taka  

propozycja, żeby przedtem jeszcze  jedną  komisję (…) jak widać problem jest dosyć rozległy, 

należy go w sposób szczegółowy i obszerny omówić  

Dziękuję bardzo wszystkim. Życzę z okazji nadchodzącego Nowego Roku wszystkim  wszelkiej 

pomyślności, zdrowia. Życzę wszystkim   żeby rok 2013 był rokiem bardzo pozytywnym, 

wytężonej,   ale bardzo rozsądnej nacechowanej wielką roztropnością  i odpowiedzialnością pracy, 
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ponieważ pracujemy jak tu wszyscy jesteśmy na rzecz i dobro gminy. Nie na rzecz i dobro swoje,   

a na rzecz i dobro gminy. Niech to dobro gminy przyświeca nam każdego dnia, przy każdej decyzji 

w podjętym działaniu Wszystkiego najlepszego w 2013 roku. Dziękuję bardzo 

Wzajemnie, wzajemnie 

I część sesji została zakończona o godz 14.05 

 

Protokołowała Janina Szwerkolt  

 

 

Sekretarz obrad Marek Wicher  

 


